
            
                   

 
Jæren november 2023 

 
                                                               Melkekvalitet og innmålt liter melk 
 

2023 Innmålt melk Elitemelk Klasse 1 Klasse 2 Klasse 3 Fett Protein Celletall Bacto 

August 6 437 133 97,5 % 2,4 % 0,1 % 0,0 % 4,38 % 3,51 % 153 24 
September 6 218 049 96,2 % 3,5 % 0,1 % 0.2 % 4,44 % 3,53 % 155 25 

Oktober  6 383 841 97,6 % 2,4 % 0,0 % 0,0 % 4,55 % 3,58 % 141 27 

Sum 64 724 916 96,5 % 3,1 % 0,3 % 0,1 % 4,47 % 3,49 % 148 29 
          
Tabell 1: Mengde og kvalitet på innmålt liter mjølk til Q-Meieriene avd. Jæren 2022 

 

 
 
 
 
 
Kvalitet oktober 
Gratulerer, dere er helt fantastiske!   97,6% av melken i oktober er avregnet i elitemelk. Ingen i 
klasse 2 og 3. Rekordhøyt på fett og protein se tabell. Produksjonen på Q har gått kjempebra i 
oktober med høy leveringsgrad og få feil. Vi har fortsatt litt høyt svinn, men jobber med å bli 
bedre. Flinke bønder og flinke folk på meieriet gir gode produkter. Første måned vi kjøper over 3 
millioner liter på Jæren fra Tine. 34% av melken er kjøpt. Vi håper selvsagt Q får gode 
rammevilkår slik at vi kan øke med egne produsenter.    
 
Nå fikk vi akkurat vite at Tine foreslår forholdstall på 1,02 neste år 7% opp fra start i 2023. Det er 
bare å kjøre på i 2024. Vi ser at leveringsgrad fra dere er på lave 94% i 2023. Så lavt har ikke Q 
vært før. Mange flere får problem med å øke volum når kvoter øker midt i året.  
 

Fabrikksjef Espen Lønne: «Vi feirer fantastisk oktober KSG (Kunde 
Service Grad) med kake i kantinen, tusen takk for innsatsen!» 

 

Melkefordeling Q 
Oktober 2023 Jæren Gausdal 
Melk fra egne produsenter 6 383 641 1 326 053 
Kjøp av TINE 3 339 069 866 929 
   

-Nytt! 



 
 

Høring – endringer i forskrift om kvoteordningen for melk som følge 
av redusert produksjonstap 
Vi er blitt utfordret til å komme med en høringsuttalelse innen 13. desember hvordan de som er i 
prosess til å øke kvoten fra 700.000 liter til 900.000 liter skal bli behandlet. De som ønsker å 
produsere 900.000 liter senere, men starter med lavere kvote 01.01.2024 kan søke innen 31. mars 
2024 hvis de har konkrete planer om utvidelse. De som blir godkjent etter søknad til å være i 
prosess må være klar med bygning og kvote senest innen 31.12.2026. Hvis det ikke er klart innen 
denne tidsfrist blir kvotetaket max 700.000 liter. 
 
Forslagene gjelder den regeltekniske oppfølgingen av at det i jordbruksoppgjøret 2023 ble bestemt 
å redusere produksjonstakene for disponibel kvote for et enkelt foretak eller fra en enkelt 
landbrukseiendom fra 900.000 liter til 700.000 liter. Det ble også åpnet for at 100% av 
kvotemengden skal kunne selges privat i omsetningsrundene 2023 og 2024.  
 
De som ligger over det nye produksjonstaket på 700.000 liter 01.01.2024, blir deres individuelle 
produksjonstak lik den mengden grunnkvote foretaket disponerte for 2024, så lenge denne ligger 
under någjeldende tak på 900.000 liter.  
 
Vi vet om flere av våre produsenter som har produksjonskapasitet på 900.000 men har grunnet 
høye leiepriser redusert kvoten. Det jeg reagerer på i høringsnotatet er at de mener at et foretak 
som tidligere har bygget driftsbygning og allerede tilrettelagt driftsapparatet for høyere 
produksjon, men deretter ikke har gjort tiltak for å skaffe seg flere dyr eller økt kvote, er i 
utgangspunktet ikke “i prosess” fordi utvidelsen da vil kunne sees på som ferdigstilt på 
søknadstidspunktet. Kom gjerne med innspill til Endre i produsentlaget så kan vi hjelpe å skrive en 
høringsuttalelse. 

Solcelle 
Siste informasjon fra oss om solcelle på en stund. Noen har spurt etter kontaktinformasjon til de 
aktører som har gitt anbud på solceller. Astera Solar i Grude bygg, Endre Bore tlf 918 58 644. 
Kverneland Energi, Kjetil Skjæveland tlf 920 19 217. OneCo, Helge Jørgensen tlf 475 09 332 og 
Martin Kølbæk i A Sol tlf 004522575450. Ta kontakt med disse om du er interessert i et godt tilbud 
på solceller på ditt tak. 
 
Jeg var på et seminar om bærekraft, klimaendringer og trygg matforsyning og hva dette betyr for 
Rogaland. Her var det søkelys på om vi lukker øynene for sårbarheten vi har satt oss i ved å 
importere 60% av maten vi putter i munnen. Det var et foredrag om trendanalyser for norsk 
matsystem og analyser for hvordan dette kan bli i 2035. Vi i Norge vil produsere mat av høy 
kvalitet og vi vil klare oss bedre enn utlandet med endret klima. Olje på veg ned og mat blir 
viktigere med større selvforsyning. De mente også at bonden vil produsere sin egen energi. Ser 
spotprisen fortsatt ligger på en krone og med alle avgifter så lønner det seg med solenergi. Utslipp 
fra landbruksmaskiner skal reduseres med 75%. Det er spennende tider, Tine kom med den første 
helelektriske lastebil denne uke og leverte melk til oss.  
 
 

Årsfest Jæren Hotell 17. februar. 
Har fått beskjed av mine kollegaer at vi må bli bedre til å planlegge. Det er første gang dere får 
invitasjon til en årsfest så tidlig. Vi har fått et godt tilbud fra Hotell Jæren den 17 februar 2024. 
Etter modernisering har hotellet kapasitet til å dekke til 280 personer. Sett av datoen så kommer vi 
tilbake tidlig på nyåret om påmelding. Har bedt om et godt tilbud på overnatting for de som ønsker 
det.  
 
 

Varekjøp Q og Kavli produkter. 
Bestillinger om varekjøp strømmer på om dagen husk utleveringsdato: 28. november kl 11 til 14 
i Bedriftsvegen 3. 
  


